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Schoolgebouwen  -  Versnelde asbestverwijdering 

Het bestaande vervolgprotocol ‘asbestafbouwbeleid scholen’ liep af op 31 december 
2022. Om het stopzetten van dit protocol en de bijhorende ondersteuningen netjes af te 
ronden, mochten aannemers die een raamcontract hadden bij de Openbare Vlaamse 
Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) offertes opmaken tot uiterlijk 10 november 2022. 
 Vanaf 24 december 2022 konden scholen geen nieuwe aanmeldingen meer doen. De 
asbestverwijderingswerken die nog tijdig werden goedgekeurd, moeten in de loop van 
2023 uitgevoerd worden en de facturen moeten ten laatste op 31 december 2023 aan de 
OVAM worden overgemaakt, met uitzondering voor de werken die uitgevoerd tussen 1 
oktober 2023 en 31 december 2023.

Voor scholen die deze vervaldatum niet hebben gehaald, kondigt de OVAM - 
voorwaardelijk - goed nieuws aan op haar website. De instelling laat weten dat de kans 
groot is dat de betrokken school ook met het nieuwe protocol in aanmerking komt voor 
een asbestinventarisatie of een tegemoetkoming voor asbestverwijdering.

Dit nieuwe sectorprotocol zal na ondertekening door alle betrokken partijen van start 
gaan met nieuwe voorwaarden. Er wordt niet meegedeeld wat deze voorwaarden zijn, 
maar de OVAM laat al wel weten dat er met het nieuwe sectorprotocol nog meer ingezet 
zal worden op asbestveilige scholen. Dit zal gebeuren door scholen aan te moedigen om 
eenmalig een gratis asbestinventarisattest te laten opmaken. Op basis van deze oefening 
kan een school dan een risicogebaseerd meerjareninvesteringsplan opmaken en, 
eventueel gefaseerd, het risicovolle asbest in hun gebouwen verwijderen. Voor de 
realisatie voorziet de OVAM in financiële tegemoetkomingen.

1. Door het afronden van het vervolgprotocol ‘asbestafbouwbeleid scholen’ kan er een 
eindbalans worden opgemaakt. In antwoord op een schriftelijke vraag van Loes 
Vandromme (nr. 121 van 10 november 2022 aan minister Weyts) en mezelf (nr. 
1168 van 21 september aan minister Demir) gaf de minister vorig jaar een laatste 
stand van zaken: 2153 schoolvestigingen hadden bij de OVAM een aanvraag 
gedaan vooreen asbestinventarisatie en -verwijdering. Bij 1870 was toen de 
asbestinventarisatie reeds uitgevoerd en 414 schoolvestigingen hadden reeds een 
subsidie ontvangen voor de verwijdering van asbest.

a) Hoeveel scholen dienden tijdig (voor 23 december 2022) een aanvraag in voor 
een asbestinventarisatie en -verwijdering? Voor hoeveel schoolvestigingen werd 
deze aanvraag ingediend. Graag een overzicht per koepel, per provincie en per 
jaar. 



b) In hoeveel scholen werd de asbestinventarisatie reeds uitgevoerd? Voor hoeveel 
vestigingen werd deze asbestinventarisatie uitgevoerd? Hoeveel van deze 
scholen/vestigingen dienen geen verdere stappen te ondernemen? Graag een 
overzicht per provincie, per koepel en per jaar Hoeveel scholen hebben al.

c) Hoeveel scholen zijn overgegaan tot een asbestverwijderingstraject? Graag 
eenoverzicht per jaar, per koepel en per provincie.

d) In het najaar van 2022 had ongeveer een derde van alle schoolvestigingen een 
aanvraag gedaan voor een asbestinventarisatie en -verwijdering. Voor twee 
derde van de schoolvestigingen werd deze oefening nog niet gedaan. 

Wat is de reden dat er voor zoveel schoolvestigingen nog geen aanvraag werd 
ingediend?

2. Aannemers die een raamcontract hadden bij de Openbare Vlaamse 
Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) mochten tot uiterlijk 10 november 2022 offertes 
opmaken.

a) Hoeveel offertes werden er opgemaakt voor het opstellen van een 
asbestinventaris? Wat was de gemiddelde offerteprijs voor het uitvoeren van 
deze inventaris?

b) Hoeveel offertes werden er opgemaakt voor de verwijdering van asbest? Wat 
was de gemiddelde offerteprijs voor de verwijdering van asbest?

c) Wat is het gemiddelde subsidiebedrag dat werd toegekend en wat is het totale 
bedrag? Hoe zijn de subsidiebedragen verdeeld? Graag een overzicht per koepel 
en per provincie? 

3. Werd het vervolgprotocol ‘asbestafbouwbeleid scholen’ geëvalueerd?

a) Wat waren de belangrijkste vaststellingen?

b) Welke zaken dienden bijgestuurd te worden in het nieuwe sectorprotocol?

c) Wat is de reden dat het nieuwe protocol nog niet gefinaliseerd is, terwijl het 
vorige protocol afliep op 31 december 2022? Waarom werd er niet in continuïteit 
voorzien?

4. Het nieuwe protocol is nog niet van kracht. Scholen kunnen dus geen nieuwe 
aanvragen tot ondersteuning indienen. 

Dienen scholen te wachten op de ondertekening van het sectorprotocol om in 
aanmerking te kunnen komen voor een ondersteuning of wordt in de mogelijkheid 
voorzien (overgangsmaatregel) dat scholen die werken (opstellen 
inventaris/uitvoeren verwijdering) uitvoeren tussen 24 december 2022 en de 
ondertekening van het protocol ook aanspraak kunnen maken op dezelfde 
ondersteuning als deze die gekoppelde zijn aan het protocol?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ben Weyts (294), Zuhal Demir (400)



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 400 van 26 januari 2023
van JOHAN DANEN

1. a. Vanaf de start van het protocol tot 23 december 2022 hebben 2221 scholen een 
aanvraag ingediend bij de OVAM voor asbestinventarisatie en -verwijdering in één 
of meerdere van hun vestigingen. Deze aanvragen zijn als volgt over de 
verschillende onderwijsverstrekkers verdeeld:   

GO!  603 
Katholiek Onderwijs Vlaanderen  1294 
OKO  31 
OVSG  243 
POV  26 
VCLB  14 
CBE  10 
TOTAAL 2221 

De verdeling over de provincies is als volgt:  

Antwerpen 572 
Limburg 253 
Oost-Vlaanderen 642 
Vlaams Brabant 302 
West-Vlaanderen 452 
TOTAAL 2221 

De verdeling over de jaren is als volgt:  

2018 357 
2019 959 
2020 347 
2021 259 
2022 299 
TOTAAL 2221 

b. Er werd in opdracht van de OVAM een asbestinventaris opgemaakt voor 1919 
vestigingen van scholen. De anderen worden nog ingepland voor deze eerste stap. 
Voor 11% van de inventarissen blijkt dat de onderzochte gebouwen asbestveilig 
zijn en er dus geen asbestverwijdering noodzakelijk is.  

c. Tot nu toe werden er in 552 vestigingen van scholen asbestverwijderingswerken 
uitgevoerd met een tussenkomst van de OVAM. 127 scholen hebben aan de OVAM 
aangegeven in het komende jaar nog asbestverwijderingswerken te zullen 
uitvoeren.



d. Momenteel heeft inderdaad iets meer dan een derde van de scholen bij de OVAM 
een aanvraag gedaan voor asbestinventarisatie en -verwijdering. Dat wil niet 
noodzakelijk zeggen dat ze niet over een inventaris beschikken; uit de meest 
recente schoolgebouwenmonitor blijkt bijvoorbeeld dat er op 95% van de 
vestigingsplaatsen een asbestinventaris werd opgemaakt.  

2. a. De prijzen voor asbestinventarisatie worden bepaald door de prijzen in 
raamcontracten die de OVAM afsluit met asbestdeskundigen. Door deze werkwijze 
is het niet nodig om voor elke asbestinventarisatie een offerte te laten opmaken. 
Een gemiddelde inventaris voor een vestiging van een school kost 1 312 euro.  

b. De OVAM beschikt over informatie over de opmaak van offertes via haar eigen 
raamcontracten met asbestverwijderaars. Tot nu toe werden er 371 offertes voor 
een asbestverwijdering opgemaakt en goedgekeurd door de school. De gemiddelde 
offerteprijs voor een asbestverwijdering via de raamcontracten van de OVAM 
bedraagt 19 229 euro.

  
c. Het gemiddelde subsidiebedrag via raamcontracten van de OVAM voor een 

asbestverwijdering in een vestiging van een school bedraagt momenteel 14 455 
euro. Tot op heden werd er 4 312 894 euro aan asbestverwijderingen in scholen 
gesubsidieerd door de OVAM. De verdeling over de onderwijsverstrekkers is als 
volgt:  

GO!  1 463 439 € 
Katholiek Onderwijs Vlaanderen  2 339 952 € 
OKO  64 232 € 
OVSG  248 746 € 
POV  126 332 € 
VCLB  42 118 € 
CBE  28 075 € 
TOTAAL 4 312 894 € 

 
De verdeling over de provincies is als volgt:  

Antwerpen 827 563 € 
Limburg 395 091 € 
Oost-Vlaanderen 1 372 162 € 
Vlaams Brabant 841 497 € 
West-Vlaanderen 876 581 €  
TOTAAL 4 312 894 € 

3. a-b. De evaluatie van het aflopende sectorprotocol staat beschreven in de 
opvolgingsnota actieplan asbestafbouw die als mededeling geagendeerd werd op 
de Vlaamse Regering van 23 december 2022. Alhoewel nieuwe aanmeldingen in 
dat sectorprotocol niet meer kunnen, loopt de uitvoering ervan voor de reeds 
aangemelde scholen nog enkele jaren door. De tekst van het nieuwe 
vervolgprotocol is momenteel nog niet gefinaliseerd. Ik kan dan ook nog geen 
informatie geven over de inhoudelijke aanpassingen.

c. Vermits overgeschakeld zal worden naar een systeem met periodieke oproepen 
hoeft de goedkeuring en ondertekening van het nieuwe sectorprotocol pas te landen 
in aanloop naar de lancering van de eerste oproep in 2023.



4. Scholen kunnen bij de opening van de eerste oproep opnieuw ondersteuning 
aanvragen wanneer zij in aanmerking willen komen voor subsidies.


